
Protokół Nr 12/XXVIII/2012 
 

z XXVIII sesji zwyczajnej Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 27 grudnia 
2012r. w sali narad Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –19.00. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyż na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 15. Ponadto w sesji udział 
wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Sekretarz Gminy- Szymon Żyłka 
Skarbnik Gminy- Małgorzata Cyl 
Dyrektor GOK- Bogusława Leśniowska  
Dyrektor ZPO- Bożena Ledwoń 
oraz mieszkańcy  
 
Ad. 2 
Wójt Gminy Boronów Rufin Majchrzyk  zaproponował wykreślenie z porządku obrad 
punktu 14. Punkt ten dotyczy projektu uchwały, w której określa się zasady zakupu kubłów 
na śmieci dla mieszkańców. Rząd pracuje nad nowelizacją ustawy, a senat ma zamiar 
wprowadzić poprawki w tej sprawie.  

Wójt Gminy  zaproponował również wprowadzenie do porządku obrad punktu 6 a: podjęcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012.  

Radny Bogdan Hutsz zastanawia się, czy wykreślenie punktu 14 nie będzie się wiązało 
bezpośrednio z wykreśleniem punktu 10- regulaminem utrzymania czystości i porządku. 
Kolejne uchwały są pochodnymi od pierwszej uchwały o regulaminie.  

Wójt  odpowiedział, że nie. Można podjąć uchwałę w sprawie regulaminu, nie podejmując 
uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów.  

Radny Bogdan Hutsz zastanawia się, czy skoro rząd będzie jeszcze prowadził prace nad 
ustawą o utrzymaniu czystości konieczne jest już w chwili obecnej podejmowanie uchwał 
o gospodarowaniu odpadami.  

Sekretarz Gminy Szymon Żyłka odpowiedział, że podjęcie tych uchwał jest wymogiem 
ustawowym.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż dopowiedział, że Rada Gminy nie musi 
podejmować uchwał w sprawie gospodarowania odpadami do końca roku, ale wtedy uchwały 
zostaną przyjęte zarządzeniem zastępczym Wojewody.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu wniosek radnego Bogdana Hutsza 
o wykreślenie z porządku obrad punktu 10. 

Rada Gminy 3 głosami „za” , 10 głosami „przeciw” oraz 2 głosami „wstrzymującymi się” 
odrzuciła wniosek Radnego Bogdana Hutsza o wykreślenie z porządku obrad punktu 10.  

Rada Gmina 15 głosami „za” przyjęła wprowadzenie do porządku obrad punktu 6 a. 

Rada Gminy 15 głosami „za” przyjęła propozycję wykreślenia z porządku obrad punktu 14. 



Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 11/XXVII/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 28 listopada 2012 r. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Boronów na 2012 rok.  
6 a.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Boronów na 2012 rok.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-

2021.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-

2021.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Boronów na 2013 rok:  

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
c) odczytanie opinii stałych komisji Rady Gminy, 
d) uzasadnienie Wójta Gminy do wniosków nieuwzględnionych w projekcie budżetu na 

2013 r.,  
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
f) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Boronów.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki 
tej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowanie tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na terenie Gminy Boronów na rok 2013.”  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Boronów na rok 
2013.”  

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obwodów głosowania na terenie gminy 
Boronów.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Kultury 
w Boronowie.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Finansów, 
Inwentaryzacji i Rozwoju Gminy na rok 2013.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki na rok 2013.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych na rok 2013.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa, 
Infrastruktury, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa na rok 2013.  



23. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 
2013.  

24. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
25. Interpelacje i zapytania radnych. 
26. Wolne głosy i wnioski. 
27. Sprawy różne. 
28. Zakończenie sesji. 
 
Ad. 3 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” 1 głosem „wstrzymującym się” przyjęła protokół 
nr 11/XXVII/2012 z sesji Rady Gminy z dnia 28 listopada 2012 r.  
 
Ad. 4 
 
Odbyły się posiedzenia następujących Komisji : 
 
- Budżetu, Finansów, Inwentaryzacji i Rozwoju Gminy 
- Zdrowia i Spraw Społecznych 
- Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
- Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa 
 
W GOK odbyło się spotkanie komitetu organizacyjnego dotyczące 20- lecia reaktywowanej 
Gminy Boronów, w którym uczestniczyli radni  W.Stawiarz, I.Brol, J.Sierańska i E.Czyż. 
 
Przewodniczący Rady Gminy oraz radny Marian Ślęzok uczestniczyli w Turnieju 
Mikołajkowym piłki nożnej zakładów pracy. 
  
Radny Antoni Stroba brał udział w spotkaniu opłatkowym seniorów. 
  
Wójt Gminy, Sekretarz oraz Przewodniczący Rady Gminy uczestniczyli w otwarciu drogi 
wojewódzkiej Koszęcin-Boronów. 
 
Ad. 5 
 
Wójt Gminy  przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami - informacja stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 6 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła, że w projekcie uchwały zmniejszamy środki 
o kwotę 6000 zł na zadaniu inwestycyjnym „Zagospodarowanie placu przy ulicy Wolności- 
Wojska Polskiego” zwiększając o 6000 zł środki na dotacji dla niepublicznego przedszkola 
celem rozliczenia dotacji za 2012 r.  
 
Rada Gminy 13 głosami „za”, 2 głosami „wstrzymującymi się” podjęła uchwałę 
Nr 85/XXVIII/2012 w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
 
 



Ad. 6a 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że w uchwale zwiększamy budżet gminy po stronie dochodów 
i wydatków o kwotę 9317 zł. Jest to uzupełnienie subwencji ogólnej na 2012 rok, którą po 
stronie wydatków przeznaczmy na bieżące wydatki związane z utrzymaniem wodociągów 
i kanalizacji.  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 86/XXVIII/2012 
w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 7  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że konsekwencją podjęcia uchwał budżetowych oraz 
zarządzeń podjętych w okresie międzysesyjnym jest uchwała w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2012-2021.  
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 87/XXVIII/2012 
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Ad. 8 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2013-2021 nie zmienił się w stosunku do projektu przedstawionego na dzień 15 
listopada. Projekt uzyskał pozytywną opinię RIO wyrażoną w uchwale nr 4100/VI/267/2012 
z dnia 10 grudnia 2012 roku, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Skarbnik Gminy 
odczytała treść uchwały. 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 88/XXVIII/2012 
w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2021.  
 
Ad. 9 
 

a) Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały budżetowej na 2013 rok 
w stosunku do projektu przedstawionego Radzie na dzień 15 listopada 2012 r. nie 
uległ większym zmianom. Dokonano jedynie następujących zmian: 

- zmniejszono o 5000 zł wydatki na zakup paliwa i części zamiennych do ciągnika 
przeznaczając te środki na dotację na kulturę fizyczną i sport. Skarbnik Gminy poprosiła 
radnych o wprowadzenie autopoprawki w załączniku nr 6 o tę kwotę.  
- zmniejszono o 6000 zł środki na dotację związaną z nauką , oświatą i wychowaniem i tę 
kwotę przeznaczono na dotację związaną z wypoczynkiem dzieci i młodzieży.  
b) Skarbnik Gminy odczytała pozytywne opinie RIO wyrażone uchwałą nr 
4100/VI/265/2012 z dnia 10 grudnia 2012 roku – w sprawie możliwości sfinansowania 
deficytu w kwocie 591 234 zł, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu oraz uchwałą nr 
4100/VI/263/2012 z dnia 10 grudnia 2012 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Boronów projekcie uchwały budżetowej na 2013 rok wraz z uzasadnieniem 
i materiałami informacyjnymi, która stanowi załącznik nr 3a do protokołu.  
c) Przewodnicząca Komisji Budżetu […] Irena Brol poinformowała, że podczas 
posiedzenia Komisji członkowie pozytywnie zaopiniowali projekt budżetu. Komisja zdaje 
sobie sprawę, że środki planowane w budżecie są mniejsze niż w ubiegłym roku, ale 
dobrze rozplanowane. Komisja przygotowała dwa wnioski do budżetu, jednakże 
z powodu nie zbilansowania zostały odrzucone. W przypadku wolnych, dodatkowych 
środków istnieje możliwość ponownego ich rozpatrzenia.  



Przewodnicząca Komisji Zdrowia […] Irena Czernecka przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji do projektu budżetu. 
Przewodniczący Komisji Infrastruktury […] Marian Ślęzok poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu projektu budżetu. Wniosek Komisji o przeznaczeniu 
dodatkowych środków na kulturę fizyczną i sport w kwocie 5000 zł uzyskał pozytywne 
rozpatrzenie Wójta.  
Przewodniczący Komisji Oświaty […] Witold Stawiarz również pozytywnie opiniuje 
projekt budżetu. Komisja wypracowała 1 wniosek, który nie został uwzględniony ze 
względu na nie wskazanie źródła zbilansowania. Wniosek dotyczył zwiększenia środków 
na promocję gminy. Mimo, iż wniosek nie został uwzględniony środki na promocję i tak 
uległy zwiększeniu w porównaniu z rokiem 2012.  
d) Uzasadnienie Wójta Gminy do wniosków nieuwzględnionych w projekcie budżetu na 
2013 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Większość wniosków nie została 
uwzględniona za względu na nie wskazanie w projekcie budżetu źródła finansowania 
propozycji. Zbilansowany wniosek złożyła Komisja Bezpieczeństwa […] i został przyjęty 
do budżetu. Wójt wyjaśnił, że wniosek dotyczący rozbudowy oświetlenia na ulicy 
Słonecznej (mimo, iż wskazano źródło finansowania) został odrzucony, gdyż nie ma tam 
zabudowy.  
e) Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył dyskusję nad projektem 
budżetu Gminy na rok 2013.  
Radny Bogdan Hutsz wyjaśnił, że jako członek Komisji Bezpieczeństwa […] nie 
wnioskował o wykonanie oświetlenia na ul. Słonecznej, a jedynie o wykonanie projektu 
oświetlenia. Wniosek został źle sformułowany przez Przewodniczącego Komisji.  
- Radna Irena Czernecka opuściła sesję Rady Gminy-  
Radny Bogdan Hutsz poprosił Wójta o wyjaśnienie zapisu w uchwale: „ organizacja 
przetargu na oświetlenie”. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że wspólnie z 15 gminami podpisano umowę z firmą na 
dostarczanie energii . Ze wstępnych wyliczeń oszacowano oszczędność rzędu 100 tyś zł 
rocznie. Firma pobiera 10 % prowizji od zaoszczędzonej kwoty. Nie jest jeszcze 
dokładnie wyliczona kwota zysku dla gminy. Wszystkie obiekty gminne zostały 
zgłoszone do umowy. Liczymy na duże oszczędności. 
Radny Bogdan Hutsz zapytał, czy ta kwota jest ujęta fizycznie w projekcie budżetu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie. Gdyż na chwilę obecną nie wiadomo ile wyniosą 
oszczędności. W projekcie ujęto jedynie kwotę prowizji dla firmy. 
Radny Bogdan Hutsz zapytał o różnicę kwot w budżecie 146.500 zł, a w załączniku 
153.700 zł na oświetlenie ulic. Z czego wynika ta różnica.  
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła, że różnica 7.200 zł to środki sołectwa 
Dębowa Góra na dobudowę oświetlenia.  
Radny Bogdan Hutsz zapytał Wójta gminy o kwotę 18 tyś złotych wpisaną w zadaniu 
utrzymanie sanitacyjne wsi- nadzór nad urządzeniami elektrycznymi na 
przepompowniach. Czy jest to kwota przewidziana na wynagrodzenia pracownika 
obsługującego przepompownie. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że został zatrudniony wykwalifikowany elektryk Pan Plusczok, 
który prowadzi firmę i który ma zgodnie z podpisaną umową prowadzić nadzór nad 
przepompowniami i oczyszczalniami i likwidować skutki awarii. 
 
Radny Bogdan Hutsz uważa, że kwota przewidziana na wynagrodzenie jest za wysoka. 
Zwłaszcza, że umowa dotyczy jedynie usługi, bez zakupu części zamiennych. Zdarzają się 
sytuacje, że i tak konieczna jest wizyta Wójta lub pracownika Urzędu Gminy 
w przypadku awarii.  



 
Wójt Gminy odpowiedział, że w przypadku sprowadzenia firmy spoza Boronowa, koszt 
byłby sporo wyższy. Przykładowo WUKO za 2 h pracy przy awarii na sieci 
kanalizacyjnej żąda 810 zł.  
Radny Paweł Sukiennik przyznał rację Radnemu Bogdanowi Hutszowi. Stwierdził, że 
umowa musi dobrze skonstruowana, aby w przypadku pojawienia się awarii reakcja była 
natychmiastowa.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że nadzór odbywa się codziennie rano i wieczorem, natomiast 
nie przewidziano dyżuru 24h/dobę, ponieważ za taki dyżur trzeba dodatkowo zapłacić.  
 
Radna Irena Brol zwróciła uwagę, że firma ponosi dodatkowe koszty utrzymania, co 
zapewne zostało ujęte w tej kwocie. Ponadto Pan Plusczok jest osobą solidną 
i odpowiedzialną. Radna uważa także, że nadużyciem jest dzwonienie do Wójta Gminy 
w każdej sprawie. W Urzędzie Gminy powinien być wyznaczony pracownik, który będzie 
pełnił dyżur również w weekend, aby nie angażować Wójta w rozwiązanie nawet 
drobnego problemu.  
Radny Krystian Jaksik zapytał Wójta, czy jest szansa na zwiększenie środków 
potrzebnych do utrzymania boiska na Grojcu w dobrym stanie, o co już parę razy 
wnioskował. 
Wójt Gminy odpowiedział, że przy okazji dokonywania przesunięć w budżecie istnieje 
możliwość zwiększenia środków w ciągu roku.  
  
g) Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 89/XXVIII/2012 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Boronów na 2013 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5-minutową przerwę.  
 
Ad. 10 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował obecnych, że projekty wszystkich uchwał 
dotyczących gospodarki odpadami były poddane konsultacjom. Nie wpłynęły żadne 
uwagi. 
Radny Paweł Sukiennik wspomniał, że w projektach nie ma informacji o sposobie 
pobierania opłat od instytucji. W szczególności ma na myśli gospodarkę odpadami na 
cmentarzu.  
Sekretarz Gminy odpowiedział, że instytucje, w tym Kościół podpisują umowy na 
własną rękę. Gmina zbiera deklaracje jedynie od mieszkańców.  
 
Radny Henryk Myrcik zwrócił uwagę na zapis w projekcie uchwały, np. w par. 3, 
punkcie 15, w którym kosz na śmieci jest nazwany urządzeniem do gromadzenia 
odpadów. Uważa ten zapis za niefortunny. 
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że definicje podane w projektach uchwał pochodzą 
bezpośrednio z ustawy.  
 
Radny Bogdan Hutsz, mimo iż dokładnie czytał wszystkie projekty uchwał nie dopatrzył 
się nigdzie czy żużel i popiół są traktowane jako odpady segregowane. 
 



Sekretarz Gminy Szymon Żyłka odpowiedział, że będą to odpady zmieszane wrzucane 
do kubła na śmieci.  
 
Radny Marian Ślęzok zabrał głos i stwierdził, że segregacja śmieci już od dłuższego 
czasu odbywa się w naszej gminie. Dysponujemy workami na szkło, plastik itp. 
A odnośnie odpadów, które będą wyrzucane do kosza na śmieci, będą to wszystkie te, 
które nie są wymienione jako segregowane.  
 
Radny Paweł Sukiennik zastanawia się, w jaki sposób będzie musiał wykazać, że 
prowadzi segregację śmieci. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że firma wywożąca odpady będzie sprawdzała przy 
wysypywaniu zawartość pojemników na śmieci. Będzie to w jej interesie, dlatego że 
opłaty przez nią ponoszone na wysypisku będą znaczne.  
Wójt poinformował ponadto, że tendencją państwa i gmin jest dążenie do 
zminimalizowania śmieci zmieszanych. Około roku 2015 będą wprowadzane kary na 
gminy produkujące duże ilości śmieci zmieszanych. 
Radny Lesław Podolski zastanawia się w jaki sposób zmotywować mieszkańców do 
segregacji, skoro finalnie to gmina będzie płacić kary.  
Wójt Gminy odpowiedział, że firma będzie zgłaszać gospodarstwa, gdzie śmieci nie są 
segregowane.  
Radny Henryk Myrcik zwraca uwagę, że katalog śmieci segregowanych nie jest do 
końca precyzyjny. 
Radny Krystian Jaksik obawia się, że jeżeli kosze nie będą do końca zapełnione, 
mieszkańcy będą do nich wrzucać różnego rodzaju odpady (np. skoszoną trawę).  
Radna Jolanta Sierańska zapytała, czy na odpady niebezpieczne, jak np. 
rozpuszczalniki, farby będą ustawione specjalne pojemniki.  
Wójt Gminy odpowiedział, że nie będzie specjalnych pojemników, natomiast będzie 
w gminie jeden punkt zbiorczy na odpady, do którego mieszkańcy będą mogli przynosić 
nie wywiezione odpady i raz na ustalony czas firma będzie je stamtąd wywozić. 
Utrzymanie takiego punktu to dodatkowy koszt. Odpady wielkogabarytowe będą 
wywożone spod gospodarstw domowych.  
Radny Henryk Ledwoń oświadczył, że nie znalazł nigdzie zapisu o kontroli z ramienia 
Gminy nad firmą wywożącą odpady.  
Wójt Gminy odpowiedział, że firma będzie przedstawiała Gminie rozliczenie 
z wywozów. Można również powołać Zarządzeniem komisję do kontroli.  
Należy zauważyć, że dzięki prowadzonej od 2 lat w naszej gminie akcji segregowania 
śmieci, mieszkańcy przyzwyczaili się już do tego i nie stanowi ona dla większości 
problemu.  
Radny Sławomir Badura zapytał czy duże pojemniki na odpady, do których 
dotychczasowo mieszkańcy wrzucali śmieci będą nadal funkcjonowały.  
Wójt odpowiedział, że w miejscu, w którym się znajdują obecnie raczej nie będą stały. 
Zostaną przeniesione do punktu zbiórki odpadów.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że temat odpadów to „temat rzeka” i można 
prowadzić jeszcze długie dyskusje. Ustawodawca wymaga podjęcia uchwał w tej sprawie 
do końca roku, a  w nowym roku po wejściu  w życie ewentualnych zmian w ustawie i po 
pierwszych doświadczeniach będzie można wprowadzić poprawki do uchwał.  
 



Rada Gminy 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę nr 90/XXVIII/2012 w sprawie regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Boronów.  
 
Ad. 11 
 
Wójt Gminy zabrał głos i wyjaśnił, że na obecny stan prawny gminy mają zadanie 
wybrać jedną metodę ustalania opłaty. Były cztery możliwości: od osoby, od zużycia 
wody, od powierzchni mieszkalnej i od gospodarstwa domowego. W naszej gminie 
zdecydowano przyjąć metodę pobierania opłaty od osoby. Wójt uważa, że jest to 
najbardziej sprawiedliwa opcja.  
Stawka natomiast zaproponowana przez Komisję Bezpieczeństwa, Infrastruktury, 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa jest za niska według Wójta. Wójt Gminy 
proponował między 8 a 9 zł. Komisja zdecydowała o stawce 6 zł za śmieci segregowane i 
11 zł za śmieci niesegregowane. Według rozeznania poczynionego przez Wójta Gminy 
jest to najniższa ze stawek w porównaniu do sąsiednich gmin.  
Radny Bogdan Hutsz stwierdził, że kwota 11 zł to wysoka kwota zwłaszcza dla rodzin 
z małymi dziećmi, które zużywają duże ilości pampersów i kosze szybko się zapełnią. 
Przewodniczący Rady Gminy zaoponował pytając radnego dlaczego mówi o kwocie 
11 zł, przecież przy segregacji kwota wyniesie 6 zł, a śmieci będą wywożone w miarę 
potrzeb.  
Radny Henryk Myrcik uważa, że obowiązek spoczywający na gminach i dotyczący 
dokonania wyboru właściwej stawki przed przeprowadzeniem przetargu jest chybiony.  
Wójt Gminy wspomniał, że w innych gminach stosuje się politykę wyższych stawek, aby 
po korzystnym przetargu ewentualnie można było je obniżyć.  
Radna Irena Czernecka wróciła na sesję Rady Gminy- 
Radny Bogdan Hutsz wyszedł z propozycją obniżenia opłaty z 6 zł na 5 zł i z 11 zł na 8 
zł.  
Radna Irena Brol uznała, że można się jeszcze długo licytować o wysokość opłaty. 
Radny Bogdan Hutsz jest w opozycji i stawki, które proponuje są proponowane w celu 
przypodobania się mieszkańcom, bo i tak będzie przegłosowany przez pozostałych. 
Natomiast w ustalaniu opłaty należy rozpatrywać dobro gminy. Kwota zaproponowana 
w projekcie uchwały i tak jest bardzo niska. W innych gminach stawki są duże wyższe. 
A co do segregacji należy wyrobić w sobie odrobinę dyscypliny.  
Radny Marian Ślęzok wypowiedział się, że propozycja, którą wysunęła jego Komisja 
jest optymalną opcją. Zastanawiał się także, czy lepiej aby opłata była wyższa, czy niższa. 
Przy wyborze wyższej stawki zawsze można obniżyć opłatę, a lepiej dla mieszkańców 
obniżyć niż podwyższać.  
Radny Krystian Jaksik zauważył, że zawsze miał przeświadczenie, że segregowanie 
śmieci się opłaca, a teraz okazuje się, że czekają go spore podwyżki w porównaniu z tym, 
co płacił do tej pory za wywóz odpadów. Zwrócił uwagę jeszcze na niedawno uchwalone 
podwyżki w podatkach.  
Radny Henryk Ledwoń zripostował, że informacja, która jest powielana o podwyżce 
o 40 % opłat za podatki jest nieprawdziwa. Zawsze podatek jest podnoszony o inflację.  
Radny Witold Stawiarz zauważył, że prowadzona dyskusja nosi znamiona 
przedwyborcze. Stwierdził jednakże, że podane stawki nie są stawkami wyssanymi 
z palca, ale są osadzone w obowiązujących realiach i wpływ na to jak się kształtują ma na 
przykład wysokość budżetu, koszty, jakie gmina będzie ponosić za politykę 
gospodarowania odpadami itp. Należy również spojrzeć na sprawę całościowo. Musi 
upłynąć trochę czasu zanim zauważymy korzyści wypływające z góry, z szerzej 



rozumianej polityki. Być może okaże się również, że przetarg wyjdzie korzystnie dla 
gminy.  
Radny Bogdan Hutsz dokonał obliczeń. Przy 4 osobowej rodzinie i proponowanej przez 
niego stawce 5 zł od osoby i przy przybliżonej liczbie rodzin w gminie – 800, kwota 
uzyskana za odpady wyniesie 16 000 zł. Czy kwota taka nie byłaby wystarczająca dla 
firmy. 
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że radny w swojej kalkulacji bierze pod uwagę 
jedynie dochód firmy wywożącej odpady. Nie wlicza natomiast kosztów ponoszonych 
bezpośrednio przez gminę, czyli kosztów powstania punktu odbioru odpadów, koszty 
zatrudnienia pracownika, zakupu oprogramowania itd.  
Radny Henryk Myrcik dodał, że wyliczenia mogą nie być precyzyjne, gdyż opłata 
będzie pobierana od osoby, nie od rodziny. Należy odliczyć studentów, osoby pracujące 
zagranicą, nie mieszkające na terenie gminy.  
Radny Henryk Ledwoń stwierdził, że takiej niskiej opłaty jak ustalono dla naszej gminy 
nie ma nigdzie indziej.  
Radny Paweł Sukiennik zauważył, że ustawa nie jest przygotowana dla ludzi 
mieszkających na wsi, a w blokach. 
Radny Witold Stawiarz uważa, ze może być problem, przynajmniej na początku ze 
ściągalnością opłat.  
Przewodniczący Rady Gminy zdecydował, że zgodnie ze statutem gminy od następnego 
punktu każdy z radnych będzie zabierał głos tylko jeden raz.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu propozycję radnego Bogdana Hutsza 
odnośnie obniżenia stawek opłat za śmieci.  
- Propozycja dotycząca zmiany stawki w § 2, ust. 1 pkt 1 zmiana z 6 zł na 5 zł. 
Rada Gminy 2 głosami „za”, 12 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” 
odrzuciła propozycję. 
- Propozycja dotycząca zmiany stawki w § 2, ust. 1 pkt 2 zmiana z 11 zł na 8 zł. 
Rada Gminy 1 głosem „za”, 12 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” 
odrzuciła propozycję. 
 
Rada Gminy 10 głosami „za”, 3 głosami „przeciw”, 2 głosami „wstrzymującymi się” 
podjęła uchwałę Nr 91/XXVIII/2012 w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia 
opłaty oraz stawki tej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Ad. 12 
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał o podany w projekcie uchwały termin dokonywania wpłat 
za odpady do 20 dnia każdego miesiąca. 
Wójt Gminy odpowiedział, że na razie ustalono taki termin, aby przynajmniej na 
początku pozostawić więcej czasu pracownikom na wdrożenie się do systemu, na zadania 
operacyjne. Opłata za śmieci będzie zbierana razem z opłatą za wodę. Można jednakże 
dokonać wcześniejszej opłaty. Będzie ona zryczałtowana, a więc tak jak podatki będzie 
z góry wiadoma. 
Radny Krystian Jaksik zapytał dlaczego w projekcie uchwały podane jest, że opłaty 
należy dokonywać raz w miesiącu, czy nie będzie możliwości kwartalnego na przykład 
regulowania należności.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że owszem, będzie można dokonywać wpłat w systemie 
kwartalnym, jednak jeżeli nie będzie takiej wpłaty, wtedy raz w miesiącu trzeba będzie 
regulować należności.  



Radny Paweł Sukiennik zapytał, czy w przypadku dłuższego wyjazdu mieszkańca poza 
gminę trzeba będzie zmienić deklarację. 
Wójt odpowiedział, że tak.  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 92/XXVIII/2012 
w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.  
 
Ad. 13  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 93/XXVIII/2012 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 
 
Ad. 14 
Radna Irena Brol stwierdziła, że mieszkańcy będą składać deklaracje do końca marca 
w Urzędzie Gminy. Warto byłoby poinformować o tym fakcie w Biuletynie.  
Wójt Gminy  odpowiedział, że w Biuletynie grudniowym wstrzymaliśmy się od podania 
takiej informacji, gdyż jeszcze pewne ustalenia na skutek decyzji parlamentarnych mogą 
ulec zmianie. Wójt planuje zebranie wiejskie w okresie wiosennym, na którym przedstawi 
mieszkańcom wszystkie szczegóły związane z polityką gospodarowania odpadami.  
Radny Henryk Myrcik proponuje dokonać zmiany w § 2, ust. 1 projektu uchwały: 
„Właściciele nieruchomości […] zobowiązani są złożyć do Wójta Gminy Boronów 
deklarację […] – zapis Wójta Gminy zamienić na Urząd Gminy.  
Wójt Gminy odpowiedział, że w ustawie występuje Wójt Gminy jako organ.  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 94/XXVIII/2012 
w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 
położonych na terenie Gminy Boronów.  
 
-Radna Jolanta Sierańska opuściła sesję Rady Gminy- 
 
Ad. 15 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 95/XXVIII/2012 
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie 
Gminy Boronów na 2013 rok”.  
 
Ad. 16 
 
Rada Gminy 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 96/XXVIII/2012 
w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Boronów na 2013 rok”. 
 
 
 



Ad. 17  
 
-Radna Jolanta Sierańska wróciła na obrady Rady Gminy- 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po przyjęciu uchwały o wyznaczenie 
okręgów wyborczych należy podjąć uchwałę o utworzenie obwodów głosowania. 
Wyznaczono dwa takie obwody, oba znajdować się będą, jak w latach ubiegłych 
w szkole. W każdym obwodzie jest równa ilość okręgów.  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 97/XXVIII/2012 
utworzenia obwodów głosowania na terenie gminy Boronów.  
 
Ad. 18 
 
Dyrektor GOK Bogusława Leśniowska wyjaśniła, że nowa ustawa wymogła 
przygotowanie nowej uchwały w sprawie statutu GOK. Obecnie można łączyć instytucję 
kultury z biblioteką. Ponadto poprzednia uchwała była już bardzo przedawniona.  
Radny Henryk Myrcik uznał, że w rozdziale III, par. 6, punkcie 4 nie jest sprecyzowane 
komu dyrektor GOK ma obowiązek przedstawiać plany usług świadczone przez Ośrodek.  
Wójt Gminy odpowiedział, że par. 3 ust. 1 pkt 4 wyjaśnia wątpliwość radnego, gdyż jest 
tam zapis: „ Nadzór nad GOK pełni w imieniu organizatora Wójt Gminy Boronów”.  
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 98/XXVIII/2012 
w sprawie uchwalenie Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Boronowie.  
 
Ad. 19 
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 99/XXVIII/2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Finansów, Inwentaryzacji 
i Rozwoju Gminy na rok 2013.  
 
Ad. 20 
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 100/XXVIII/2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 
na rok 2013.  
 
Ad. 21 
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 101/XXVIII/2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych na rok 
2013.  
 
Ad. 22 
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 102/XXVIII/2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, 
ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa na rok 2013.  
 
 



Ad. 23 
 
Rada Gminy 15 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę Nr 103/XXVIII/2012 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2013. 
 
Ad. 24 
 
Odpowiedzi na interpelacje były udzielane na bieżąco.  
 
Ad. 25 
 
Radny Lesław Podolski cieszy się, że podjęto prace na Dębowej Górze w związku 
z problemami z wodą, chciałby się jednak dowiedzieć o postępach, kiedy prace 
definitywnie zostaną ukończone.  

 
Wójt Gminy zapowiedział, że musi być wykonany remont przepompowni. Aktualnie 
firma Pana Machonia przygotowuje kosztorys. Pompy funkcjonują na razie zamiennie, co 
rozwiązało problem na chwilę obecną. Do momentu remontu przepompowi pompy będą 
przełączane raz na tydzień.  
 
Radny Henryk Myrcik zauważył, że zabudowa zaworów zwrotnych może się okazać 
problemowa. Do przepompowni jest podłączony nowy odbiorca- firma P. Hucza i cały 
wodociąg może ulec zapowietrzeniu. 
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał o możliwość powiększenia placu zabaw na Zumpach o 100 
m2 i wycinkę drzew przy DW 905 w Zumpach. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest problem z wycinką drzew, gdyż Nadleśnictwo 
wymaga wytyczenia granic. W najbliższym czasie Wójt będzie starał się rozwiązać tę 
sprawę. Co do powiększenia, należy rozpocząć całą procedurę oficjalnym pismem, 
w późniejszym czasie podpisać stosowną umowę, bądź aneks do umowy najmu terenu. 
W lutym lub marcu można rozpocząć procedurę. Wójt  zapytał w jakim celu miałby być 
powiększony plac zabaw. Radny Bogdan Hutsz odpowiedział, że z funduszu sołeckiego 
planuje się zakup karuzeli oraz huśtawki, ale ustawienie nowych urządzeń wymaga 
zachowania odstępów między nimi.  
 
Radny Bogdan Hutsz zapytał, czy wnioskowano już do Urzędu Marszałkowskiego 
w sprawie przedłużenia ścieżki pieszo-rowerowej w kierunku Zumpów.  
 
Wójt Gminy  odpowiedział, ze do dnia 10.01 wniosek będzie złożony.  
 
Radny Antoni Stroba zapytał, czy jest jakaś decyzja w sprawie zasypania małego stawu 
na Hucisku. 
 
Wójt Gminy  odpowiedział, że rozmawiał w Starostwie w tej sprawie. Zanim przystąpi się 
do robót trzeba przygotować projekt, ponieważ stawy w obecnej postaci są zaznaczone na 
mapach.  
 
Radny Krystian Jaksik poinformował, że przepust wykonany na Grojcu osiadł, asfalt się 
zapadł. Należałoby to poprawić jeszcze w ramach reklamacji.  



 
Ad. 26 
 
Wolne głosy i wnioski wyczerpano w poprzednim punkcie. 
 
Ad. 27 
 
Wójt Gminy  poprosił Radnych, których diety wypłacane są w kasie Urzędu Gminy 
o regularne odbieranie ich. W przypadku zaległości w odbieraniu księgowość ma 
problemy z księgowaniem.  
 
Radny Bogdan Hutsz prosi, aby ostatniego dnia miesiąca diety były przygotowane do 
wypłaty, żeby nie trzeba było czekać przy okienku na zatwierdzenie list.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wymieniając nadawców podziękował wszystkim za 
przesłanie kart świątecznych.  
 
Ad. 28 
 
Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XXVIII sesję 
Rady Gminy w Boronowie. 
 
 
 
 
Sporządziła: mgr Ewa Stefanik 


